

Dato 12. marts 2015
Dok.nr. 8718/15
Sagsnr. 14/4349
Ref. Lotte Bøgelund

Møde i styregruppe – Holme Å

onsdag den 18. marts 2015 kl. 14.00 – mødelokale 3, Toften 2, Årre

Deltagere: Bent Peter Larsen, Jacob Andreasen, Henrik Søgaard, Mogens Christensen, Jan Steinbring, Poul Sig Vadsholt, Jan Pedersen, Klaus B. Fries, Per Vinther (deltager i mødet i stedet for Claus Christensen)

Afbud fra: Claus Christensen

Dagsorden	Referat
I. Orientering fra lodsejermøderne og tilbagemeldingerne på hvilken løsningsmodel der ønskes	<p>Jan P. fortæller, at der har været afholdt 3 lodsejermøder. Lodsejerne er ikke interesserede i sandfang i Hostrup, men ser hellere et forløb uden om - med naturligt udløb ned i Holme Å.</p> <p>Lodsejerne er bekymrede for, hvad der sker i forhold til afvandingen langs Holme Å. VK har meldt ud, at det i den forbindelse er vigtigt, at VK få kendskab til alle dræn. Der planlægges med, at VK sikrer en optegning af samtlige dræn og vil i den forbindelse gennemgå hele strækningen. Jan P. giver de enkelte lodejere besked om, hvornår der aflægges besøg på deres område.</p> <p>Jan P. fortæller, at der er aftalt møde med lodejere med arealer mod Ansager kanal på tirsdag den 24. marts kl. 16. Jan S. undersøger, hvorvidt Naturstyrelsen har mulighed for at deltage i mødet.</p> <p>Lodsejerne er bekymrede omkring udledning af kvælstof. VK går i dialog med lodejerne om løsningsmuligheder.</p> <p>Nogle lodsejere er interesserede i at kanalen bevares – særligt at naturkulturelle årsager. Øselund er interesseret i at have vand.</p> <p>Lodsejerne er primært interesserede i løsning A.</p> <p>Det aftales, at Jakob sender materiale til Jan P. om vandmængde til søen.</p> <p>Bent Peter lægger op til at organisationerne giver besked, såfremt de har et ønske om, at få en indstilling bragt videre til Byrådet.</p> <p>Der er pt. ikke taget stilling til, hvem der afholder udgiften til eventuel afpumpning af søen, såfremt dette behov skulle opstå. VK sikrer, at der</p>

	<p>etableres overvågning. Det vurderes, at udgiften til en eventuelt afpumpning afholdes af VK.</p> <p>Jan P. fortæller, at det gennemsnitlige vandspejl fastholdes. Der kan være forskelle i løbet af året. Per gør opmærksom på, at det er vigtigt, at lodsejerne får en grundig orientering og at der efterfølgende er en uvildig kontrol af arbejdet.</p> <p>Jan P. fortæller, at der er opsat datalog for at kunne sammenligne vandforholdene nu og igen efter projektets etablering.</p> <p>Jan P. henviser også til materiale på VK hjemmeside: http://www.vardekommune.dk/Borger/Natur-og-miljoe/Vand/Vandloeb/Holme-Aa.aspx</p> <p>Jan P. fortæller, at der er ønske fra lodsejerne om bevaring af vand i Øselund.</p>
<p>2. Orientering fra temamødet for Byrådet</p>	<p>Der har været afholdt temamøde – Orbicon deltog. På mødet blev forskellige holdninger til emnet drøftet. Der blev ikke truffet egentlige beslutninger.</p>
<p>3. Tidsplan</p>	<p>Tidsplan for den videre proces fremvises på mødet. Sagsfremstilling til udvalgsbehandling sendes til styregruppen inden det sendes til udvalget. Styregruppen får derved mulighed for at kommentere og eventuelt supplere materialet.</p>
<p>4. Styregruppens indstilling til hvilken projektmodel, der skal medtages i indstilling til Byrådet</p>	<p>Styregruppens medlemmer tilkendegiver derefter deres holdning og ønsker til valg:</p> <p>Jakob: Har et ønske om, at der ikke etableres en kanal, der skal vedligeholdes. Ønsker en løsning A. Omkostninger ved 100 års event skal undersøges.</p> <p>Henrik: Ønsker en løsning A. Individuelle løsninger med inddragelse af lodsejere.</p> <p>Hvis muligt – gerne vand i sø ved Øselund. Sandfang skal gerne undgås.</p> <p>Vækst i ådal ønskes fjernet. Der kan eventuelt indgås aftaler med lodejere om fælles afgræsning af området.</p> <p>Ønsker ingen grøfter med udløb til søen.</p> <p>Per: Omkring kvælstof: skal forholde sig til til de enkelte dyb. Der er 4 forskellige dyb med forskellig følsomhed. VK medtager bemærkningerne fra Per i VVM udarbejdelsen.</p> <p>Pulje til lavbundsprojekter. Der er afsat midler til vådområder.</p> <p>Mogens: Går ind for løsning A. Er i øvrigt enig med Henrik omkring</p>

	<p>individuelle løsninger.</p> <p>Jan S.: Ser helst en løsning A.</p> <p>En del af lodejerne, har ikke givet en tilbagemelding om deres ønsker og behov i forhold til projektet. Der aftales på mødet, at Jan P. efterfølgende kontakter de store lodsejere, der har jord ned til å-løbet for at høre deres mening.</p> <p>Bent Peter opfordrer til, at eventuelle efterfølgende ønsker fra lodsejerne gives videre til VK.</p>
5. Næste møde	Næste møde i styregruppen afholdes umiddelbart efter behandling af sagen i Byrådet primo juni.
6. Eventuelt	<p>Henrik gør opmærksom på, at lodsejerne kan have særlige ønsker omkring etablering af naturstier. Ifølge Klaus indgår etablering af naturstier i næste fase af projektet. Der er endnu ikke afsat midler til den del af projektet.</p> <p>Plancher fra dagens møde, sendes til styregruppen sammen med referat af mødet.</p>